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høsten 

Etter to år med Det nye Vegvesenet er Trnfikkavdelingens 
organisasjon falt på plass, og den fungITer etter min 
vurdering bra. Den tidligere meget omtalte kulturforskjell 
mellom veg- og biltilsynssiden er ikke lenger problematisk, 

men oppfattes vel etterhvert mer som ekstra krydder i 
hverdagen. Enkelte steder kan det ennå være skarpt, men 
stort sett frisker det bare opp avdelingen. De daglige oppgaver 
løses nå tilfredsstillende etter de måltall og kriterier vi 
måles etter. Men det er ennå rom for forbedringer som 
krever tilpassing, og de vil bli gjennomført etter hvert. 

H inu11elen kan synes skyfri, men det blåser 
vinder u te i samfuru1et som Vegvesenet 
må ti lpasse seg for på noe lengre sikt å 

unngå radikale og kanskje mer akutte inngrep i 
organisasjonen. Det stilles på den ene siden krav 
til høyt ni vå på de offentlige tjenester generelt, 
også de tjenester Statens vegvesen Buskerud og 
trafikkavdelingen har ansvar for, som for eksem
pel vegstandard og førerkortadministrasjon, sam
tid ig som en del politikere ser det som en u ting 
med de alt for mange "binders- og papirflyttere" i 
det offentlige. 

Vi kan ha innvendinger mot de analysene som 
ligger til gruru1 for slike holdninger, men vi må 
bare bøye oss for at samfwu1et ønsker å måle det 
vi gjør mer kri tisk enn tidligere. Vegdirektoratet 
vil som et ledd i ti lpassingen ti l de nye krav, måle 
og sammenligne ytelsene mellom fylkene og mel
lom stasjonene. I Vegvesenet kaller vi dette for 
tiden "benchmarking". Det vil si a t vi for eksem
pel måler hvor meget Buskerud får ut av sine kro
ner ti l faste dekker i forhold til andre fylker, og 
måler hvor mange kjøretøykontroller og fører
prøver som gjennomføres pr. årsverk i hvert fylke 
og ved hver tra fikkstasjon. Etaten er i ferd med å 
u tvikle målekriterier for slike målinger. 

Det er et ønske fra de fleste politiske partier å 
kunne redusere den offentlige sektor ved åla pri
vate virksomheter utføre tjenester som de kan 
levere like billig og god t som offentlige virksom
heter. Trafikkavdelingen er berørt av dette ved at 
vi ikke lenger skal konkurrere om å ta mest mulig 
av de period iske kjøretøykontrollene, men være 
et ti lbud ti l dem som ikke ønsker å benytte pri
va te kontroll instanser. Innenfor d ri ft og ved like
hold er det ta le om å sette bort langt større og 
mer omfattende arbeider til private entrepenører 

enn det vi har gjort til nå. Det er ermå usikkert 
hvordan dette skal skje, men det er tale om kon
trakter i størrelsesorden 10-15 mill. kroner. Slik 
privatisering vil få stor innvirkning på arbeidet 
ved våre kombinerte trafikk- og produksjonssta
sjoner der budsjettene i dag er på 25-30 mill. 
kroner. Dette vil bli en vanskelig omstilling for 
vegsiden på Trafikkavdelingen, og p roblemene 
for produksjonsområdene vil bli både større og 
vanskeligere. 

Andre større omlegginger som ligger foran oss 
er nye førerprøver, n ye førerkor t, periodisk 
kon h·oll av lette biler, nye trafikkstyringssystemer, 
samtidig som politikerne ønsker sterkere iJmsats 
fra Vegvesenet i samfrnmsplanleggiJ1gen, og da 
særlig innenfor kollektivtrafikken. 

For å komme gjennom de omstill ingene som 
ligger foran trenger vi en velfungerende organisa
sjon. Vi arbeider derfor med å forbedre en rekke 
interne rutiner på avdelingen, og hele etaten har 
store og viktige systemforbedringer i arbeid som 
krever meget av oss - ØKOSYS, SVEIS og kvali
tetssikr ingssystemer. Alle disse prosjektene er i 
a rbeid for tiden, og de har høy prioritet. 

Vår første og viktigste op pgave er imidlertid 
fortsatt å være effektive leverandører av tjenester 
med høy kvalitet. Men i tillegg må vi i stigende 
grad være villige til å være med på å ta etatens, 
vegkontorets og vår egen a rbeidssituasjon og 
våre arbeidsmåter opp til vurdering i takt med 
samfunnets endrede krav og Vegvesenets forsøk 
på å tilpasse seg kravene. Jeg håper at dette ikke 
bare vil gi oss meget merarbeid, men også 
tilfredsstillelsen av å lykkes i å gjøre samfuru1s
nyttig innsats. 

Gerhard Hjelbnk 
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Skinnet bedrar 
Smedbrun ser ikke bare gammel ut, den er gammel. Selv om den har forandret utseende og konstruk
sjon siden den ble bygget for første gang i 1624, knn nok noen og enhver undre seg over at den står 
ennå. Men etter sommerens restnurering knn også tøm111erbilene nå pnssere Smedbrun, uten frykt 
for å hnvne i elva. 

D en gamle ærver
dige steinbrua 
ligger i idyll iske 

omgivelser på gamle 
Kongsbergveg, fylkes
veg 72, mellom 
Kongsberg og Darbu. 
Den an tas å ha bli byg
get samtidig med 
Norges elds te kjøreveg
anlegg mellom 
Sølvverket på 
Kongsberg og 
Haugesu nd. 

Fra fem til ti 
Tidligere va r maksimalt 
tilla tte totalvekt på 
Smedbrua fem tonn. 
Dette ble for li te for tøm
merbilene som til stadig
h et henter ut tømmer fra 
skogen e i området. 

- Kapasiteten ble for 
dårlig, og etter restaure
ringa har vi nå fått en 
flaskehals mindre. Nå er 
det en del som kan sove 
trygt om natta, sier Rune 
Langestrand. 

Ny b ærebru 
I løpet av tre mån eder 
har brua blitt gravd ut 
og murene sikret med 
sprøytebetong på ilrn
sida. 

Flask epost fra 1952 
Arbeiderne fra somme
rens restaurering h ar 
ikke funnet tydelige 
spor av den opprinne
lige trebrua som i å r 
ville vært 373 å r gam
mel. I sin nåværende 
form er brua fra 1800-
ta llet, og anleggsarbei
dene som har pågått i 
hele sommer er tydelig
vis ikke d e førs te siden 
den gang. l muren fant 
arbeiderne flaskepost 
med en hilsen fra fire 
karer som jobbet på 
brua i 1952: 

"På brua år 1952. 

Smedbrua, på gamle Kongsbergveg mellom Kongsberg 
og Darbu, slik den så ut under restaureringa i sommer. 
Skiltet som viser maksimalt ti llatte tota lvekt på fem 
tonn er nå historie. 

- Plan en var å s tøpe 
en ny betongbue inni 
den gam le brua, men å 
gnmn av arb eidene som 
ble fore tatt i 1952 må tte 
vi støp e en ny bærebru 
over den gamle kon
s truksjonen. Mellom 
s teil1bua og den nye 
bærekonstruksjonen er 
det en luftspalte på om 
lag 10 cm, slik at det ikke 
er noe trykk på s teinbu a. 
I tillegg har brua nå blitt 

Smedbrua reparert av 0. 
Skogen (m.fl. Resten av 
navnene er vanskelig å tyde) Brua er nu 327 år 
gammel, h vor gammel vi l den bli? Hilsen til den 
som finner de1rne flaske, fra oss fire." 

Brevet er ta tt vare på og henger nå på kontoret 
ti l Rune Langestran d ved U tbyggingsavdelingen 
på vegkontoret i Drammen. 

30 cm høyere ette r at to skift med s tein fra de 
utgravde massene er bygget på de opprinnelige 
murene, forklarer Rune Langestran d, og legger til 
at prisen på res taureringa kommer på om lag en 
million kroner. 

Brua ble gjenåpnet for trafikk 28. august. • 

~ ... 3 
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Vannbasert maling er 
væromfintlig, og spesielt 

kan hoy luftfuktighet 
skape probleme r for 

vegmerkingen. I sommer 
har imidlertid ikke det 

vært noe problem. 

Kjell Kristiansen". 

".og Hans Olav Loen har byg
get om Vegvesenets malebil. 

Vannfarger 
på egen maskin 
Det er ikke bnre bnmehnge11e so111 er flittige brnkere nv vn11nfnrger. I so111111er har Statens vegvesen Buskerud 

111erket vegene 111ed vannbasert maling - med selvbygd nwlemnskin. 

Kjell Kristiansen og Hans Olav Løen ved 
Solberg vegstasjon på Solbergmoen har 
bygget om Vegvesenets malebil nesten etter 

egen ide. Bakgnmnen for ombyggingen er 
Statens vegvesen Buskeruds deltagelse i FoU-pro
sjektet som skal teste vannbasert maling som veg
merkemateriale. Tidligere ble tynnerbasert 
maling benyttet til vegmerking. Etter ombyg
gingen er det miljøvennlig vannbasert maliJ1g 
som blir sprayet i kanten på Buskerud-vegene. 

Mye deler 
Arbeidet med ombyggingen av bilen startet 
medio ap ril i vå r. De to konstruktørene av bilen 
kan med rette kalles Vegvesenets svar på Reodor 
Felgen og Petter Smart. 

- Jeg startet med å konstruere bilen a lene, men 
fra begynnelsen av mai har både jeg og Hans 
Olav jobbet for full t på bilen sammen, i tillegg har 
Marie-Kristin Lillegård hjulpet til. Vi har tegnet 
maskinen selv. Ideen var klar på forhånd, men en 
del løsninger har kommet til underveis. Det har 
gå tt med mye deler, og et av problemene har vært 
å skaffe til veie a lle disse. Men vi har hele tiden 
hatt tro på a t prosjektet skal gå bra, og hitti l har jo 
både bil og maling fungert utmerket, sier Kjell 
Kristiansen, som også er ansvarlig for drift av 
bilen . 

Lærerikt og utfordrende 
Det er sjelden mekanikerne få r oppgaver som kre
ver egne omfattende konstruksjoner. Vanligvis går 
mye av a rbeidet med til vedlikehold og reparasion 
av ødelagt utstyr. Verkstedsjef på Solbergmoen, 
Dag Aarsland, mener derfor dette prosjel<tet har 
vært kjærkomment for verkstedet sin d el. 

- Det er lærerikt og utfordrende og øker kom
petansen blant de ansatte. De har fått anledning 
til å gjøre noe n ytt. Dessuten er det en stor fordel 

at Kjell Kristiansen har deltatt i byggingen siden 
han også er ansvarlig på bilen. Oppstår det et 
p roblem når de er ute og maler vet jo han best 
hva som kan være fei l. 

Kun hvitt 
Malemaskinen er bygget på en Volvo F6 lastebil 
og kan ta 1000 liter mal ing i hver av de to tan
kene. Det holder til omlag seks mil med stripe før 
det er tomt. 

- Foreløpig kan vi kun male hvit stripe med 
bilen . Siden dette er den eneste malemaskinen i 
Buskerud har vi måttet leie vi inn en malebil fra 
Statens vegvesen Akershus for å ma le gult, for
kla rer Kjell Kristiansen 

Liten bruk for vær-PC 
Vannbasert maling er mer ømfintlig for værfor
hold enn ty1merbasert. Spesielt kan det være van
skelig å male ved høy lu ftfuktighet. I hytta Rå 
bilen finnes en bærbar PC som benyttes for å 
registrere værdata fra målestasjonene rundt i fyl
ket. Ved å ha oversikt over vær, temperatur og 
luftfuktighet ulike steder, utnyttes bilen bedre. I 
tillegg er det også montert en luftfuktighetsmåler 
på bilen. 

- Med de værforholdene vi har hatt i sommer 
har vi ikke hatt bruk for PC' en i stor grad. Varmt 
og tørt vær er ideelt for vannbasert maling. Ved 
godt vær tørker malingen på to til tre minutter. 
Men luftfuktigheten om morgenen har vært så 
høy at vi ikke har kunnet starte mal inga før ved 
ni-tida, avslutter Kjell Kristiansen. + 
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Statens vegvesen Buskerud, prøvefylke for vegmerking med vannbasert maling 

Seks forskjellige typer vannbasert maling og to typer sprayplast har blitt malt etappevis som 2,4 k111 
kantlinje på Rv 7 og Rv 40 ved Geilo. Hensikten er å teste ut og finne eventuelle anvendelsesområder 
for vannbasert maling som vegmerkemateriale, basert på holdbarhet og funksjonsegenskaper over tid. 

B ruk av varmbasert maling til vegmerking er 
FoU-prosjekt i samarbeid med vegmyndig
hetene i Sverige og Finland. Formålet med 

p rosjektet er å dokumentere eventuelle anvendel
sesområder for slik maling. I august ble to prøve
felt merket ved Geilo fordi Statens vegvesen 
Buskerud deltar i dette p rosjektet. Prøvefelt har 
også blitt lagt i Sverige og Fin land. 

Foruten holdbarhet og fimksjon vil det også bli 
sett på prod uksjonsmessige fortrilm eller 
begrensninger for vannbasert maling under van
lig produksjon. 

- Holdningen fra Vegdirektora tet er at spray
plast (termoplastisk vegmerkemateriale) til veg
merking er det mest fornuftige valget. Blant armet 
fordi dette er et mer slitesterkt materiale og såle
des vil ha lengre levetid. Mange mener likevel at 

vegmerkemaling fortsatt bør være et 
a lternativ til vegmerking, særlig på 
det lavtraffikerte vegnettet. 
Forutseh1ingen, i tillegg til at funksjo
nelle egenskaper og holdbarhet ivare
tas, er at fastsatte miljømålsetninger 
imøtekommes. Den viktigste miljø
målsetningen er å ikke bruke Løsemid
ler, sier Bjørn Skaar ved Trafi kk
avdelingen på vegkontoret. 

Oppegående 
Prosjektet ble ved tatt i Vegdirektora tet 
i vinter, som et nordisk samarbeids
prosjekt. Statens vegvesen Buskerud 
ble forespurt om å delta i prosjektet . 

- Vi sa ja til dette siden vi mener vi 
har dyktige mannskaper som kan 
gjennomføre den praktiske delen av 
prosjektet, samtidig som vi gjerne vi l 
gå i bresjen for miljøbevissthe t i e ta
ten, for teller Bjørn Skaar. 

Flere nasjoner 
Merkingen av prøvefeltene på Geilo 
ble foreta tt med Sta tens vegvesen 
Buskeruds selvbygde malemaskin. 
Produsentene av de Ltlike typene 
vannbasert maling, fra henholdsvis 
Norge, Sverige, Danmark, Finland, 
Nederland og Frankrike var represen
tert med egne fo lk de dagene prøveut
legg.ingen pågikk. Representanter fra 
Vegdirektoratet og SINTEF var også 
tilstede. Videre i prosjektet er det SIN
TEF som vil være ansvarlig for gjen
nomføring av målinger og øvrig rap
portering i prosjektet. 

- De som var til stede har gitt svært 
positive tilbakemeldinger angående gjennomfø
ringen. Nå skal linjene ligge og virke som helt 
vanlige kantlinjer. Utover hele høsten vil det bli 
foreta tt målinger på synlighet og slitasje. Etter 
vinteren vil målingene bli tatt opp på nytt igjen. 

I Buskerud har vi jo i hele sommer malt med 
vannbasert maling på kru1tlinjene. Disse skal vi 
også følge opp med målinger, forteller Bjørn 
Skaar. 

- Årets sommer har forøvrig vært perfekt for 
anvendelse av va nnbasert maling. Vi ønsker nå å 
teste ut vegmerking med denne type maling 
un der mer normale nordiske forhold med lavere 
temperaturer og høyere luftfuktighet. Slike for
hold er av vesentlig betydning, blant annet for 
hvor lang tid det tar for denne malingen å tørke, 
avslutter han. + 

5 
I I I ••••• 

T EKST OG FOTO : 

CH RISTIAN STRAND 



6 
.,.Ill B 11111•••11••••1111•1 

B R 0 B Y G G E R E N 
I I I I I I I I I I I I I I I I I I 

3 I 9 7 

T EKST: I NGER LI SE SA GM O 

F OTO : C HRISTIAN STR AN D 

I Buskerud finnes det i 
alt 57 lysregulerte 
kryss, og 44 av dem 
finner du i og omkring 
Drammen by. Dersom 
du for eksempel skal 
kjøre langs E 134 fra 
Nedre Eiker i retning 
Oslo gjennom 
Drammen, må du 
gjennom hele 23 lys
regulerte kryss. Kjører 
du i motsatt retning 
er tallet 32. 

Lysregulering av trafikken: 

Grønne bølger 
og røde i nterva I ler 
Grønne bølger er svært kjærkoJ1111e fenomener 
for enhver bilist. Tilsvarende irriterende er det 
når du nesten når fram til et kryss før lysene 
skifter til gult og rødt. Er du heldig glir du 
jevnt og trutt gjennom kryss etter kryss - har 
du virkelig uflaks 111å du stoppe på hvert bidige 
gatehjørne. Hvem og hva er det egentlig som 
styrer alle trafikklysene? 

L ysregulering av trafikken er på ingen m åte 
tilfeldig. De a ller fleste lyskryssene er til
koblet en datasentral, og er programmert i 

henhold til forventet trafikkmengde på ulike 
tider av døgnet. 

- Hovedsaklig filmes det to typer lysregule
ring av kryss, forteller oppsyn smann Stig Arve 
Nyen. Sammen m ed Jan Wamstad i 
Trafikkavdelingen jobber han med lysregule
ring av trafikken i Buske rud. 

- Den ene varianten er forhåndsprogram
mert. In tervallene er iimstilt til fas te tider slik a t 
de ikke påvirkes av tra fikkmengd en . 
Lyskryssene i Drammen skifter mellom åtte for
skjellige programmer, forklarer Stig Arve Nyen. 

- De p rogrammerte lyskryssene er alle koblet 
til en datasentral, slik at Vegvesenet både kan 
gripe direkte iJU1 i eller overvåke tra fikkavvik
lingen. Det dreier seg imidlertid ikke om over
våkning i den forstand vi h ar hørt så mye om i 
den senere tid - det er selve signalanleggenes 
tilstan d og virkemå te som holdes under oppsikt, 
unders treker han. 

Grønn bølge fra vest 
De forskjell ige programmene som benyttes på 
ulike tider av døgnet, er tilpasset forskjellige tra
fikkmengder. For eksempel fiimes det et eget pro
gram for morgentrafikk iru1over mot Drammen, 
med lan ge in tervalle r på grønt lys for de som 
kommer vestfra langs E 134. 

- Dette programet, som er i fun ksjon mellom 
klokka sju og ni om morgenen, prioriteter trafik
ken iJmover mot byen. Alle lyskryssene er innstilt 
i forhold til hverandre, slik at dersom du få r 
grønt lys ute ved travbanen, skal du teoretisk sett 
kw1ne flyte på en grønn bølge hele veien i omlag 
50 km/t, sier Stig Arve Nyen. 

- En ulempe ved dette programmet er selvføl
gelig a t det kan ta lang tid å komme iJU1 på 
hovedveien fra s ideveiene. Har du maksimal 
uflaks kan d u måtte vente på grønt lys i 65-75 
sekunder. Et tilsvarende program b rukes i rush
tiden om ettermiddagen, men da er det naturlig
vis trafikkanter på veg vestover fra Drammen 
som blir priori tert, forklarer Stig Arve Nyen. 

Det finnes også programmer for helgetra fi kk. 
På deru1e må ten har Vegvesenet gode forutset
ninger for å få trafikken til å flyte så lett som 
mulig, uanse tt tid på døgnet og året. 

Trafikkstyrt signalanlegg 
En annen måte å regulere lyskryss på, er å legge 
detektorer (ledninger) ned i asfalten i kjørebanen. 
Disse regis trerer trafikkmengden i hver kjøreret
n ing. På sanune må te som fotgjengere får grønt 
lys bare når de har trykket på knappen på lykte
s tolpen, blir det bare grønt lys for de kjøreretning
ene der det er registrert trafikk. Ved liten trafikk 
blir derfor ven tetiden minimal i det en.keite kryss. 

- T juni ble en ny måte å styre trafikklysene på 
tatt i bruk i Buskerud, forteller Stig Arve Nyen. 

- Løsningen er allerede tatt i bruk i Oslo, 
Bergen og Trondheim. Ved bybrua i Drammen er 
det montert kameraer som p å samme må te som 
detektorene i kjørebanen registrerer trafikken. 
Mens ledningene som ligger i asfalten registrerer 
kjøretøyene n år de kjører over dem, registrerer 
kameraene kontrastendringer og b evegelser i bil
det, forklarer haJ1. 

Kam eraene er koblet til s tyringssentralen, og 
som tidligere nevnt: Det dreier seg ikke om over
våkning! Bildet brukes kun til å regis tre re 
end ringer i trafikkbildet, i tillegg til at det også 
ska l kunne brukes til trafikktelling. Hoved
å rsaken til a t Vegvesenet har gått over til denne 
metoden, er at detektorene i kjørebanen lett blir 
ødelagt, særlig på veger med s tor trafikk og slita
sje. Det nye systemet gir også større, m en enklere 
muligheter for d etektering, dvs. regis trering, og 
kan utvides etter hvert. + 
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Våker over 2000 
I tillegg til at Vegvesenet progmm111erer og overvåker lyskryssene i fiJlket, går mye tid med til å holde 
utstyret vedlike. Daglig kommer det inn meldinger om små og store feil som må rettes opp. 

R agnar Bekkelund på Drammen veg- og 
trafikkstasjon er elektromontør, og arbeider 
med vedlikehold av trafikklysene i 

Drammensområdet, i Hokksund og i Slemme-
stad. Når en feil oppstår i et lyskryss, sendes det 
automatisk melding via en sentral på vegkontoret 
elle r direkte til Ragnar Bekkelw1ds mobiltelefon . 
Han får da opp en tekstmelding som sier hva 
som er feil, og i hvilket kryss og i hvilken kjøre
retning fei len er oppstått. 

Eksplod erer i regnvær 
- Den vanligste oppgaven er skifting av lyspærer. 
I alt er omlag 2 000 lyspærer i drift i lyskryssene 
i Drammens-området. Gjem1omsnittlig må jeg 
skifte 15-20 pærer i uka, forteller Ragnar 
Bekkelw1d. 

- Etter helgene, når jeg ikke har vært rundt 
omkring og sjekket, kan det hende at jeg må 
skifte 10-12 pærer på en dag . Det samme gjelder 
når det er regnvær - da ryker pærene oftere enn 
vanl ig. Det kommer av at lyshodene, det vil si 
hele boksen med de tre lysene, ikke er helt vann
tette. Dersom en vam1dråpe faller ned på ei lys
pære vil den formelig eksplodere - fordi den er så 
va rm. 

Lyspærene som brukes i trafikklysene er til
nærmet like de 75W pærene vi kan kjøpe i butik
ken, men de er konstruert litt anderledes slik at 
de tåler større rystelser em1 vanlige pærer. 

Rengj ørings-ekspert 
- Samtidig som jeg for eksempel skifter pærer, 
rengjør jeg også reflektorene, blanke skjermer 
som si tter bak lyspæra, og de fa rgede linsene som 
gjør at vi får forskjellig farge på lyssignalene, fo r
teller Ragnar Bekkelw1d, som etter hvert er blitt 
svært bevandret i rengjøringsmiddel-jungelen. 

- Mr Muscle er min favoritt - den passer 
utmerket til rengjøring av trafikklys, sier han. 

Nå er ikke Ragnar Bekkelund bare lyspære-

Ny datasentral fra februar 1997 
I perioden 1981-97 ble a lle trafikklysene i 
Drammen styrt av en trafikkregner som gikk 
under navnet Finbeck. Datasenh·alen var plas
sert i kjelleren på parkeringshuset i Thamsgate 2 
i Drammen. 

Den ga mle datamaskinen var svært så 
omfa ngsrik. Faktisk var den så stor og ømfintlig 
a t det måtte monteres egen luftfu kter og eget 
kjoleanlegg i rommet der den sto for a t den 
sku lle fungere tilfredssti llende. Etter en lengre 
periode med d ri ftsproblemer ble en ny, mer 
moderne og betydelig mind re plasskrevende 
datasentral tatt i bruk i år. 

Hans Jacob Gisholt hadde styringen på den 
gamle trafikkregneren fra 1981-88. Bak de blå 
veggene i bakgrunnen på bildet skjuler det seg 
mengder av tekniske finesser som ti lsammen 

skifter og rengjøringshjelp. Det er tross alt mange 
elektriske finesser som må være intakte for at det 
nokså innfløkte systemet skal fwigere. Og oppga
vene utføres ikke alltid under ideelle arbeidsfor
hold. 

- Det er verst i Rosenkrantzgata, sier han. 
Ragnar Bekkelund imll"ømmer a t han føler seg litt 
liten når han står i ei gardintrapp på midtrabatten 
og svære trailere dundrer forbi på hver side. + 

utgjorde tra fi kkregneren Finbeck. Til høyre hen
ger e t kart over Drammensom rådet. Her var det 
montert små lamper som markerte hvert lys
kryss og viste hvor det var rødt, gult elle r g rønt 
lys til enhver tid. Den ga mle trafikkregneren ble 
ta tt ut av drift i februar i å r. + 
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T EKST: I NGER L I SE SAGMO 

FOTO: I NGER L ISE SAGMO/ 

J AN W AMSTA D 

Ragnar Bekkelund er 
stad ig å se i gardin
trappa foran en 
trafikklys-stolpe. 

Finbeck er død! 
En datamaskin er ferdig med 
jobben, da vi kjopt'n var'n 
reine snobben. Det ypperste 
verktoy vi kunne få tak i, 
fra Finland han kom en dag i 
januari 
( ... ) 
VI ba deg styre og lede I 
mange år, utålmodige bilister 
som gront aldri får. 
( ... ) 
Nå har du jobbet i 16 år 
Nå er det slutt - kanskje hvile 
du får? 
Hvert sekund disse år har jeg 
spurt din hjerne 
Hva er nytt nå - hva kan jeg 
fjerne? 
Hvilket signal • hvilket kryss • 
hvilket lys står for tur? 
Alt må være riktig - ingen rev 
står på lurl 

Finbeck er dod • men han ser 
kanskje frem mot en fremtid 
• som et nytt medlem på 
museet for vegfolk - der tar'n 
kanskje plass men denne 
gangen - ikke bak dassl 
Nei nå skal han frem i lyset 
for alle, og slett Ikke stues 
bort på en palle 

Interessant å se på'n • men 
du vil ikke tru på'n når'n sier: 
Det var jeg som styrte 
Drammen I 

Med ærbodig hilsen fra han 
som fortalte Finnbeck 
hvordan han skulle styre 
Drammen i 1981-BB 

- Hans Jacob Gisholt 
(Dur. TIT E!R NOE FOll:KO RTIT. ) 
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T EKST OG FOTO: 

CHR IST IAN STRAND 

15 motorsykler fra Buskerud 
kunne skues på vestlandsvegene 

18. - 20. juni. Her i neds tigningene 
fra Hardangervidda på Rv 7. 

- Langkjøring, egentrening og 
veiledning skal bidra til å gjøre 

mopedopplæreme i fylket bedre 
kvalifisert, sier Sonja Sporstøl. 

På langkjøring 
Statens vegvesen Buskerud 
Registrerte du 15 motorsykler i kolonne på vestlnndsvegene mellom 18. og 20. juni vnr det ikke 
Bandidos på flyttefot du så. Nei, mest sannsynlig var det fredel ige ungdomsskolelærere på MC-tre
ning, i regi av Statens vegvesen Buskerud. Næm1ere 100 mil på motorsykkel skal bidra til å gjøre 
mopedopplæringa i ungdomsskolen bedre. 

M C-treninga var et prøveprosjekt etter ini
tiativ fra distriktsleder på trafikkstasjo
nen på Gol, Sonja Sporstøl. Prosjektet har 

til hensikt å styrke den praktiske mopedførerun-
dervisninga i grunnskolen og sikre at lærerne har 
den foreskrevne kjøretrening. Bakgrunnen er 
Forskrift om opplæring for fører av moped §3, 
som stiller krav til arrangør av obligatorisk opp
læring, blant annet kjørepraksis på motorsykkel. 

- Det er Trafikkavdelingen ved 
Statens vegvesen Buskerud som har 
ansvaret for å sikre a t lærerne som 
driver med mopedopplæring ved 
ungdomsskoler i fylket har den nød
vendige kjøretrening, sier Sonja 
Sporstøl. 

I prøveprosjektet og på selve turen 
deltok ni lærere fra Lmgdomsskoler i 
Kongsberg, Ringerike og Hallingdal. 
Foruten Sonja Sporstøl deltok Reidar 
Andersen, nå tilsatt ved 
Trafikkavdelingen på vegkontoret og 
Frode Fossheim, Trafikkdistrikt 
Ringerike, som faglige veiledere. 

Styrke undervisningen 
Ungdom og moped er nærmest syno
nymer. Den økende interessen for 
mopedkjøring blant ungdom har ført 
til at mopedopplæring er et populært 
valgfag i ungdomsskolen. 

- De som Lmderviser i dette bør 
være kompetente på både teori og 
praksis. Det har vist seg at den.ne 
målgruppen har ulik kjøretrening og 
dermed også varierende iJu1sikt i faget 
de underviser i, sier Sonja Sporstøl. 

- En av målsetningene for vårt tra
fikksikkerhetsarbeid er å redusere 
antall ulykker. Ved å styrke den prak
tiske undervisningen mener vi at ele
ven vil få bed re innsikt i hva det 
innebærer å være mopedist. Målset
ningene for prosjektet har vi prøvd å 
nå gjennom egentrening med veiled
ning og formidling av relevante 
kLLnnskaper til kursdeltakerne. I til
legg ønsket vi å bringe mopedopplæ
rere fra fylket sammen for meningsut
veksling og kontakt med Vegvesenet, 
forklarer Sonja Sporstøl, som har erfa
ring fra et lignende prosjekt fra 
Statens vegvesen Oppland for et par 
år siden. 

Kjøretrening 
Flere av lærerne etterlyste en faglig 
diskusjon omkring mopedopplæring 
i ungdomsskolen. 

På denne turen var det imidlertid kjøre
treninga for lærerne som var det primære. 
Reidar Andersen hevder at det er nødvendig 
med langtur for å å bedre utbytte av treninga. 

- Vi kLLnne selvfølgelig gjort denne treninga 
enklere ved å demonstrere et par kjøreøvelser, 
latt deltakerne prøve et par ganger og så reist 
hjem. Men jeg tror at erfaringa sitter bedre etter 
en langtur. + 
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90 mil med smil 
Deltakerne på MC-treninga hadde forventninger om å kunne utveksle e1faringer, oppfriske kjøre
kunnskaper og ikke minst få kjøretrening, før de la ut på turen. Og forventningene ble innfridd. 

I overkant av 90 mil i sadelen kjentes nok både 
her og der da de satte seg på syklene for å reise 
hjem etter siste stopp på Kongsberg. Likevel var 
alle enige om at utbyttet av turen hadde vært 
stort. Noe alle smilene kmme tyde på. 

Kjøretreninga ga seg selv, da denne turen var 
den lengste deltakerne noen gang hadde hatt på 
motorsykkel. Men også erfaringsutvekslinga 
lærerne imellom var nyttig. 

- Oppmøtet på turen skulle vitne om hvilket 
behov mopedopplærere har, mente deltakerne. 

Ønsker samarbeid 
Turen skulle også være springbrettet for et even
tuelt samarbei.d mellom Vegvesenet og mopedlæ
rerne. 

- Et tettere og offisielt samarbeid med 
Vegvesenet vil gi mopedopplæringa et mer alvor
lig preg. På de1me turen har jeg fått viktige tilba
kemeldinger og klarere perspektiver. Jeg kommer 
til å føle meg tryggere på å kunne ta en diskusjon 
med elevene nå, fordi jeg har erfart mye selv. Jeg 
har så absolutt fått frisket opp teknikken, men et 
eventuelt fremtidig samarbeid må være mer spe
sifikt for mopedopplæring, mener Øyvind 
Sagabråten fra Hemsedal m1gdomsskole. 

- Et samarbeid med Vegvesenet vil bidra til å 
gi meg litt ideer, samt øke muligheten for veiled
rti.ng og instruksjon fra kyndige personer. Du kan 
lett styre i feil retning når d u underviser alene 
slik som jeg, legger John M. Rønning fra Veien
marka tmgdomsskole til. 

Deltakerne ønsket også å få til et årlig møte 

Mopedopplærere ved 
ungdomsskolene i fylket 
ønsker et tettere samarbeid 
med Vegvesenet. 

mellom mopedopplærere i distriktene og Veg
vesenet, både for kjøretrening og faglig d iskusjon. 
Ved å gjøre møtene "obligatoriske" vil de også 
lettere få aksept fra skoleledelsen til å videreutvi-
kle mopedopplæringa, mente de. + 

Vegen, kun for biler? 
- Dagens vegforhold er mange steder utfordrende 
for motorsyklister. Vi har sett flere ekselllpler på 
at forholdene ikke er spesielt godt tilrettelagt for 
tohjulinger, slik at farlige situasjoner lett kan 
oppstå. 

Det sier Per Ole Wanvik ved Trafikkavdelingen. 
Sammen med Bjørn Skaar deltok han på MC-tre
ninga for selv å kunne føle hvordan vegforhol
dene oppleves for en motorsyklist. 

- Vi ble invitert og deltok for å erfare veg- og 
trafikkforhold som motorsyklist slik at også dette 
temaet blir satt mer på dagsorden. 

Mange feller 
Per Ole Wanvik og Bjørn Skaar mener de hadde 
utbytte av å delta på turen. Flere ulike problemer 
for motorsyklister ble belyst og erfart. Blant annet 
bidrar langsgående asfaltkanter, freste vegdekker, 
sporslitasje, nylagt glatt asfalt, grove vegdekker, 
d årlig belyste ttmeller, sprekker huller og glatt 
vegmerking til å gjøre kjøreforholdene vanskeli
gere for motorsyklister. 

1997 har vært et rekordår i antall solgte motor
sykler. Samtidig har antall ulykker økt dramatisk. 
Bjørn Skaar og Per Ole Wanvik vil arbeide videre 
med disse problemstillingene i tverrfaglige mil-
jøer, både i og utenfor Statens vegvesen. + 
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Praktisk MC-trening 
dag for dag: 

Dag 1: Sikkerhetskontroll 
av syklene og kjøregård
søvelser på Dagali fly
plass. Geilo, kveld: Teori, 
diskusjon og gjennom
gang av turen med sær
lig vekt på sporvalg. 

Dag 2: Geilo -
Hardangervidda -
Hardangerfjorden -
Norheimsund - Tysnes -
Stord. Stord, kveld: 
Oppsummering av 
dagen, faglige inlegg, 
diskusjon. 

Dag 3: Stord - Røldal -
Haukeli - Seljord -
Kongsberg. Oppsummer
ing og evaluering av 
turen på Kongsberg veg
og trafikkstasjon. 

Tilsammen ble det 
tilba kelagt i overkant 
av 90 mil. 

- Du kan lett bli over
rasket og miste herre
dømme over sykkelen 
hvis vegforholdene 
p lutselig endrer seg, 
sier Bjørn Skaar og 
Per Ole Wanvik ved 
Trafikkavdelingen. 
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ILL . : SINDR E RA SMUSSE N / 

P ER OL SSO N 

Vegpakke 
Drammen 
- prosjektoversikt 
• Sentrumsring parsell 

Bragernes 
• Rv 283 Øvre Sund bru 
• Rv 283 Grønland • Øvre 

Sund 

• E 134 Drammen· 
Mjøndalen 

• E 134 Kryss, Bangeløkka 
• E 18 Eik· Vestfold grense 
• E 18 Motorvegbrua 

• Konnerudnedføringen 

• Kompensasjonstiltak Lier 

• Sykkelveger 

• Rv 319 Tørkop · Eik 
(Svelvikvegen) 

Vegpakke Drammen 
status og utsikter 

Vegpakke Drammen er et finmasket nettverk som skal skal befri byen for store trafikk- og miljøproble
mer. Enkelte strekninger er allerede ferdige og tatt i bruk, mens andre deler fortsatt ligger i startgropa 
- uten at _vi vet sikkert når de kan realiseres. Brobyggeren presenterer her en oversikt over status for de 
enkelte prosjektene, med hovedvekt på de som er i anleggsfasen i dag. 

Sentrumsringen 

Prosjektene Sentrumsring parsell Bragernes, 
Rv 283 Øvre Sund bru og Rv 283 Grønland -
Øvre Sund er nært knyttet til hverandre. Sammen 
med eksisterende Bjørnstjerne Bjørnsonsgate, 
Holmen-brua og Strømsøbrua, skal disse danne 
en indre sentrumsring i Drammen. 

Sentrumsring p arsell Bragernes 
Sentrumsring 
parsell Bragernes 
går fra Brakerøya 
i øst og gjennom 
Bragernesåsen til 
H amborgstrøm 
(v / Fylkeshuset) i 

Forarbeider siden april i år 
Hovedarbeider tar til i høst 
Antatt åpning for trafikk: 
Desember 2000 
Pris: 554,3 mill. kr (1997) 
Finansiering: Statlige Rv-midler 

vest. Parsellen skal skåne bykjernen for de be
tydelige støy- og forurensingsproblemene den 
lider under i dag. 

Sprengningen av selve Bragernes-tunnelen ta r 
til i løpet av våren 1998, og vil pågå i omlag e tt år. 
I oktober i år starter arbeidet med å etablere sam
menkobling med Rv 283 i rundkjøringen 
v / OSRAM. Herfra vil vegen føres ned i en 140 m 
lang miljøtunnel (underjord isk betongtunnel), før 
den ledes inn i selve Bragernesåsen. 

Ved det som skal bli tunnelens andre utløp har 
det siden april i år pågått omfattende forarbeider 
med omlegging av kabler og ledninger i området 
nedenfor Fylkeshuset. H er vil tmmelen munne u t 
i en m1derjordisk nmdkjøring med to utløp. Det 
ene kommer ut ved Øvre Sw1d og skal gå videre 
over en framtidig Øvre Sund bru. Det andre u tlø
pet går under Rosenkran tzgata til Per Sivles gate, 
der det tilkobles Rosenkrantzgata. 
Hovedarbeidene med nmdkjøri.ngen og utløpene 
(betong-tunneler) starter tidlig i 1998. 

Det er satt av 45 mill . kr til etterbrukstiltak på 
nåværende E 134 på Bragernes. Hensikten er å til
passe gatenettet til den nye trafikksituasjonen , og 
på denne måten sikre en høyest mulig miljøgevinst. 

Øvre Sund Bru/ Rv 283 Grønland - Øvre 
Sun d (Kreftingsgate) 
Reguleringsplanen 
som foreligger er 
12 år gammel, og 
det er derfor nød
vendig å gjenom
føre en miljørevi

Reguleringsplan vedtatt i 1985 
Miljørevisjon pågår 
Antatt anleggsstart: Usikkert, 
avhenger av bevilgninger over 
statsbudsjettet 

sjon. Det vil si at planen gjenn omgås på n ytt for å 
sikre at den tilfredsstiller dagens krav til u tfor
ming, estetikk, miljø og trafikksikkerhet. Dette 
arbeidet avslu ttes i 1998. I løpet av neste år lyses 
det u t en arkitektkonkurranse for utforming av 
brua. 

På strekningen Øvre Sund - Grønland, som 
blan t annet inkluderer en undergang under jern
banelinja, er hovedtraseen klar. Plassering av 
gangveger er ikke endelig klarlagt. 

Slik blir det nye hoved-vegsystemet i Drammen sentrum. 

Stamvegu t bygg i ng 

E 18 Motorvegbrua 
Det foreligger en stadfestet regu leringsplan fra 
1972 som innebærer bygging av en to-felts paral
lell bru på vestsiden av den gamle. Det vil bli fore
tatt en miljøgjennomgang av planen for å vurdere 
alternative løsninger, for eksempel fje lltunneler 
eller senketunneler i betong. Utredningsarbeidet 
kan være gjennomført i løpet av 1998, og godkjent 

reguleringsplan skal kunne foreligge i år 2000. 
Byggestart er avhengig av bevilgninger. I St.meld . 
nr 37, Norsk veg- og vegtrafikkp lan legges det 
opp til byggestart tidligst i 2002. 

E 18 Eik - Vestfold gren se 
Strekningen med fire-felts motorveg fra Eik til 
Vestfold grense ble åpnet høsten 1995. 
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E 134 Drammen - Mjøndalen 
Sommeren 2 000 skal Drammen sentrum frigjøres 
fra store mengder fjerntrafikk på veg øst- og 
vestover. De langveisfarende blir ledet inn 
på den nye E 134-strekni.ngen på sydsi
den av Drammenselva, gjennom 
Strømsåstt.uu1elen og fram til 
Mjøndalen. 

På Bangeløkka skal det etableres 
et nytt kryss som blir bindeleddet 
mellom E 18 og den nye E 134-strek
ningen. Her blir det av- og påkjørings
ramper til motorvegbrua i begge ret
ninger. To nye rundkjøringer skal 
binde sammen tunnel-utløpet, Bjørnstjerne 
Bjørnsonsgate og E 18. Over vegen mellom de 
to nmdkjøringene bygges det ei gang- og syk
kelbru. Denne blir gjort ferdig i høst. 

Det nye krysset skal stå ferdig samtidig som 
E 134 Drammen - Mjøndalen høsten 2 000. 
Kostnadene på 108 mill. kr er inkludert i total
summen for E 134-str~kningen på 727 mill. kr 
(1996-kr). 

Skisse av det nye krysset på 
Bangeløkka. Her ser vi E18 
(motorvegbrua) komme inn 
fra høyre (nordfra). 

Sykkelvege r 

I henhold til plan for Sykkelbyen Drammen skal 
det bygges sykkelveger for i alt 130 mill. kr. 
Hensikten er å binde sammen byens sentrums
områder på begge sidene av elva med bydelene 
nmdt bykjernen. Sykkelvegene bygges både som 
del av kjørebanen og som separate gang-/ sykkel
veger. 

Vegvesenet har 
utarbeidet en revi
dert plan på bak
grunn av behov for 
endringer som har 
dukket opp. Den 

Byggestart i 1994 
10 km ferdig av planlagt 54 km 
37 mill. kr brukt av 130 mill. 
kr til disp. 
(100 mill. kr bompenger, 30 
mill. kr statl ig finansiering) 

reviderte planen presenterer blant annet enklere 
løsninger der det er forsvarlig, samtidig som 
andre tiltak må gjøres mer omfattende enn hva 
utgangspunktet var. Drammen kommune har 
ikke godkjent Vegvesenets forslag til revidert 
plan. Den opprinnelige planen kan ikke gjennom
føres innenfor rammen på 130 mill. kr. 

Neste post på programmet i sykkelveg-utbyg
gingen er er en 500 m lang strekning i Olaf 
Bergers veg, som også inkluderer en utbygging 
av Landfallbrua på begge sider. 
Kostnadsoverslaget er på 8,5 mill. kr, og byg
gingen skal ta til sommeren 1998. 

Andre prosjekter 

Konnerudnedføringen 
Det er i og for seg ingen oppgave for Vegvesenet 
å bygge ny veg mellom bydelen Konnerud og 
sentrum. Det er imidlertid en statlig oppgave å 
etablere en forbindelse mellom hovedvegen som 
bygges utenfor sentrum (E 134) og den indre sen
trumsringen som også er en del av Vegpakke 
Drammen. Statens vegvesen og Drammen kom
mune har inngått en avtale om at lenken mellom 
sentrumsringen og E 134 også skal føres videre 
slik at Konnerud får en bedre adkomståre enn 
d agens trase i Konnerudgata. 

Vegvesene t oversendte i 1990 et planforslag til 
Drammen kommune, men denne er ikke behand
let. Traseen er vist på kommimeplanen, men er 
untatt fra rettslig virkning og har derfor ingen 
formell s tatus etter lovverket. Planarbeidet startes 
på nytt høsten 1997. Prosjektet skal bompenge
finansieres, og bygging kan trolig starte tidligst i 
2003. 

Kompensasjonstiltak Lier 
Kjellstadbommen ble i sin tid satt opp for å finan
siere E 18 gjennom Drammen, og skulle opprin
nelig fjernes i 1989. Vedtaket om å beholde bom
men til 2001 for å finansiere deler av Vegpakke 
Drammen medførte derfor at det ble satt av en 
sum på om lag 50 mill. kr som skulle benyttes til 
kompensasjonstiltak i Lier kommune. Lier kom
mune og Vegvesenet er blitt enige om fire gang
og sykkelvegprosjekter som disse pengene skal 
bruk.es til. 

Rv 319 Tørkop - Eik 
Det foreligger en gammel reguleringsplan for n y 
veg til Svelvik. Prosjektet skal imidlertid planleg
ges på ny tt. Planarbeidet er ikke påbegynt. 
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TEK ST: IN GER LI SE SAGMO 

F OTO : ROLF B. GUNDER SEN 

Vegpakke Drammen 

- Vi er godt i gang med de to største prosjektene, E 134 Drammen - Mjøndalen og Sentrumsring par
sell Bragernes. Samtidig har vi stor tro på at Øvre Sund bru og Kreftingsgate /can påbegynnes rundt 
årtusenskiftet, sier utbyggingssjef Svein Olav Thorvik. 

N oe verre er det med E 18. Motorvegbrua er 
allerede en flaskehals, og vil bli det i enda 
større grad n år den nye E 134-strekningen 

åpnes. I tillegg til lange køer må vi regne med at 
ulykkestallene vil bli høyere fram til E 18 er utvi
det til fire-felts veg. Slik det ser ut i dag kan 
denne byggingen tidligst begynne i 2002, uttaler 
Svein Olav Thorvik. 

Effekten av sentrumsringen h ar vært et hett 
tema lenge, særlig med tanke på at Øvre Sund 
bru og Kreftingsgate ikke blir ferdig samtidig 
med Sentrumsring parsell Bragernes. 

- Det er først og fremst bybrua som vil få eks
tra belastninger i perioden mellom ferdigstil
lingen av Sentrumsring parsell Bragernes og 
Øvre Sund bru og Kreftingsgate. 

- Men når ringen er bundet sammen, vil vi da 
få full effekt? 

- I stor grad, ja, m en vi må regne med ekstra 
belastning i østre del fram til E 18 er utvidet til fire
felts veg. Trolig vil en del bilister velge å kjøre over 
Holmenbrua og Strømsøbrua i stedet for motor
vegbrua. Den vestre delen av ringen vil imidlertid 
ikke bli berørt av dette. Selv om vi ikke oppnår de 
maksimale effektene før hele Vegpakke Drammen 
er realisert, vil en fullt utbygget sentrumsring gi 
store miljø-, framkommelighets- og trafikksikker
hetsgevinster, sier Svein Olav Thorvik. 

- Vi må imidlertid være klar over at vi bygger 
et system med tofeltsveger, og at dette ikke er til
strekkelig for å fjerne all trafikk fra sentrum i 
Drammen. Og d et er kanskje heller ikke ønskelig. 

Svein Olav Thorvik er optimistisk med tanke 
på videre utvikling. For fem år siden lå hele 
Vegpakke Drammen på planstadiet. I dag h ar vi 
kommet langt i byggingen av flere prosjekter. 

- Vi fanger stadig opp positive meldinger fra 
såvel politisk som administrativt og faglig hold. 
Alle politiske partier h ar gitt uttrykk for at de er 
positive til Vegpakke Drammen. Jeg ha r inntrykk 
av at de fleste nå har forstått a lvoret i trafikk-situ
asjonen i Drammen, og dermed er villige til å løse 
problemene så snart som mulig, slår utbyggings-
sjef Svein Olav Thorvik fast. + 

Coca-Cola, 
i vegen for deg? 
Det er vanskelig å si hvor mye leskedrikk Coca
Cola har solgt til vegarbeiderne i Statens vegve
sen, men enkelte postkort de trykket i sommer 
burde gitt et kraftig oppsving hos denne mål
gruppen. Selv om ikke illustrasjonen uttrykker 
etatens arbeidsinnsats, har nok flere drømt om 
denne situasjonen i sommerens hete. 
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Detaljert handlelapp 
Nye innkjøpsrutiner, støttesystemer på data og bedret lagerdrift skal bidra til å gjøre 
innkjøp og materialadministrasjon i Statens vegvesen mer effektiv og konkurransedyktig. 
VegMa-prosjektet har belyst flere problenwmråder for denne funksjonen og nå er flere tiltak 
klare til å gjennomføres. 

Prosjektrapporter viser at eta ten på langt 
- nær uh1ytter sitt innkjøpspotensiale, og at 

kontrollen av lover, forskrifter og rutiner 
kan bedres. Kjøpsavviklingen kan gje1momføres 
på en mer kostnadseffektiv måte og lagerdriften 
kan effektiviseres betydelig. Målet er å utnytte 
ressursene vi har tilgjengelig mer effektivt og 
redusere byråkrati og papirarbeid, sier Per Helge 
Eggum, prosjektleder for VegMa i Statens vegve
sen Buskerud og leder for innkjøpsseksjonen. 

VegMa-prosjektet ble startet opp i Vegdirek
toratet i 1995. Målsehungen er å vurdere eksiste
rende systemer, samt foreslå tiltak som bidrar til 
at etaten som helliet og Produksjonsavdelingen 
spesielt, blir mer effektiv og konkurransedyktig 
innenfor fagområdene innkjøp og lager, samtidig 
som regelverket følges og Riksrevisjonens krav 
b lir innfridd. Tiltakene som iverksettes skal 
kunne b rukes i hele eta ten og følges opp. 

- Etter en litt treg start på grunn av sommerfe
rien har vi nå endelig kommet skikkelig i gang 
med arbeidet her i Buskerud. Vi vil bruke hele 
høsten til å gjennomføre tiltakene som blir 
foreslått i p rosjektet, forteller Per Helge Eggum 
op tim is tisk. 

Fullmakt og kompetanse 
Et sentralt tiltak i VegMa-prosjektet er utarbeidel
sen av et såkalt fullmaktshierarki. Først skal 
antallet personer som har fullmakt til å bestille 
varer og tjenester vurderes i forhold til hva som 
er nødvendig. Disse blir så p lassert i et nivå-sys
tem alt etter hvor store ilmkjøp den enkelte har 
tillatelse og kompetanse til å foreta. De som fore
tar en kjøpshand lmg må ha den nødvendige 
kompetansen i forhold til hvilket nivå de opererer 
på i fullmaktshierarkiet. Et eget opplærmgsopp
legg for innkjøp på de forskjellige pris- og kom
petansenivåer skal utarbeides. Det skal også 
u tvikles rutiner for tildeling av nye bestillings
fullmakter. 

IT-støttesystemer skal tas i bruk for å effektivi
sere innkjøpsprosessen. Innkjøpssystemet 
VegMa-sys skal bidra til å au tomatisere flere av 
dagens manuelle rutmer. 

- Dette systemet skal være klart for installasjon 
i løpet av september. Hvem som vil få opplærmg 
på systemet avhenger av fullmaktshierarkiet, for
klarer Per Helge Eggum. 

Lokalt og regionalt 
Lokale mnkjøpsavtaler og stedskjøpsavtaler skal 
irmgås der det er hensiktsmessig. For etatens vik
tigste produktgrupper kan et regionalt samarbeid 
med andre fylker gi store besparelser ved ilm
kjøp. Vegdirektoratet skal i de1me sammenheng 
utarbeide en struktur for regionalt samarbeid, 
mens det lokalt skal vurderes aktuelle samar
beidsområder og -partnere. 

Tiltak for å redusere antall leverandører og 

faktura skal også settes i verk. Blant annet fore
slås det at innkjøperne, i samarbeid med bru
kerne, lager en oversikt over de leverandørene 
som skal benyttes innen hvert produksjonsom
råde eller trafikkdistrikt. 

Lagerryd ding 
Økonomireglementet pålegger etaten å ha et sys
tem som gir en sikker registrering av, og oversikt 
over, lagerbeholdning. Innføringen av støttesyste
met Mprod-lager med strekkodmg på produk
tene skal bidra til dette. I første omgang er det 
imidlertid viktig at lagrene blir ryddet og regis
trert. 

Miljøb evisst 
Statens vegvesen Buskerud skal også ha en 
bevisst holdning til kjøp av farlige stoffer. 
Produkter og tjenester skal være konkurranse
dyktige samtidig som miljøet belastes minst 
mulig. For å sikre dette er det foreslått at alle kjøp 
av farlige stoffer skal skje gjennom sentralt lager 
og at nye produkter skal være godkjent i forhold 
til sentrale HMS-regler. I tillegg skal miljøkrav på 
sikt inngå i anbuds- og tilbudsgrunnlag. 

- Vi står foran en spennende høst med store 
utfordringer på innkjøpsområdet. Jeg er overbe
vist om at høstens gjennomgang av innkjøpsvirk
somheten i Statens vegvesen Buskerud vil skape 
grunnlag for utvikling av en mer effektiv virk
somhet enn den vi ser i dag, sier Per Helge 
Eggum. + 
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T EKST OG FOTO: 

CHRIS T I AN STRAND 

Prosjektlede r for VegMa i 
Buskerud og leder for inn
kjøpsseksjonen, Per Helge 
Eggeum, har stor tro på at 
VegMa-prosjekte t skal bidra til 
en effektivisering av innkjøp 
og lager i Statens vegvesen. 



14 BROBYGG E REN 3/97 

• • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • •••••••••••••••••• 

T EKST OG FOTO: 

CHR I ST I AN STRAND 

Air-condition har ikke vært 
nødvendig for karene fra 
Selmer som har arbeidet i 
Skaret tunnel på E 16 i sommer. 

T EKST: I NGER LI SE SAGMO 

Skaret snart solid 
Skaret tunnel på E 16 har vært stengt i hele sommer. Når de gamle alu111iniumshvelvene er skiftet ut 
med betonghvelv og nye lysarmatur satt inn, kan tunnelen åpnes for trafikk igjen 17. oktober. 

T unnelen ble 
bygget i 
1986/87. 

Allerede etter et 
par måneder 
begynte isolasjo
nen bak alumini
umshvelvene å 
sige og ekstra 
armering var nød
vendig. Siden da 
har frost og vind
kast fra biler 
bidratt til å foran
dre på veggenes 
posisjon og form. 
Med nye vegger 
av ferdigstøpte 
betongelementer 
skal det forhå-
pentligvis bli slutt Ferdigstøpte betongelemen ter utgjør de nye veggene i Skaret tun nel. 

på det. 

Første i Buskerud 
Skaret tunnel er den første i Buskerud som blir 
forsterket med ferdigstøpte betongelementer. 
Oppsynsmann Helge Thorsby har ingen innven
dinger mot den teknikken. 

- Det er dette som kommer til å bli fremtida. I 
tillegg til de nye veggene har vi sprøytet taket i 
tunnelen med 70 mm PE-skum og 70 mm armert 
sprøytebetong. 

Kjølig 
Reparasjonene har p ågått i h ele sommer og det er 
Selmer som har hatt entreprisen. Til sammen har 
omlag 12 til 14 m ann jobbet i den 470 meter lm1ge 
tunnelen. Og mens vi andre ha r slitt i varmen ute 
p å veien eller på kontoret har twmel-repara tørene 
hatt det kjølig og fint. + 

Opplæring i kvalitetsarbeid 
- For at et kvalitetssystel/l skal virke og videreutvikles, er det nødvendig at den enkelte medarbeider 
forstår hva som egentlig ligger i vårt kvalitetsbegrep og hvor viktig kvalitetsarbeidet i egen enhet er. 

Vegsjef Trygve Rognan ser fram til at vi i 
Statens vegvesen Buskerud i løpet av høs
ten 1997 starter et opplæ-

ringsprogram i kvalitetsarbeid. 
Opplæringen iverksettes fordi 
en viktig del av kvalitets
arbeidet er å sørge for at de 
tilsatte har tilstrekkelig 
kunnskap til å utføre 
oppgavene tilfredsstil
lende. Alle tilsatte vil få 
opplæring i hvordan vi i 
større grad kan "tenke 
kvalitet" i vårt daglige 
arbeid . 

- Også vi i Statens veg
vesen må jus tere våre 
tjenester og produkter i takt 
med samfunnets krav og krm
denes ønsker og b ehov. Gode 
veg- og tjenestetilbud, effek
tivt arbeid og god service gir fornøyde kw1der og 
styrker vår konkurranseevne. Men skal vi oppnå 

dette må vi dokumentere det vi gjør og arb eide 
systematisk med forbedringer, sier Trygve 
Rognan. HaJ1 tror det ligger båd e forventninger 

og skepsis til kvalitetsutviklin g i 
etaten. 

- Forventningene er n ok i 
stor grad knyttet til et ønske 
om å gjøre en god jobb på en 
effektiv må te. Skepsisen er 

kn yttet til "mer papirar
beid. " Poenget må være 
at nødvendig papirar
beid gir effekt og hjelper 

oss til bedre resultater. 
Alle tilsatte vil i løpet av 

høsten få nærmere informa
sjon om hvordan kvalitets

arbeidet i Staten s vegvesen 
Buskerud skal d rives. En bro-

sjyre er i anmarsj, og alle av
delingen e ha r i tillegg egne 

kva litetskoordiJ1atorer som vil lede kvalitets-
u tvikliJ1gsarbeidet i tiden framover. + 
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Hege og 
Personer som får veger eller bygninger oppknlt seg !tnr !tnr gjerne gjort et eller annet 
stort for fedrelandet. Det har på en måte Hege Rasmussen på Utbyggingsavdelingen 
også gjort. Og selv om ikke likheten er slående, har h1111 fått en avfallskurv oppkalt 
etter seg. Det er det ikke alle som får. 

H ege har fra våren 1996 frem 
til i sommer vært byggeleder 
for den nye flotte rasteplas

sen på E 16 ved Bjonevika som offisi-
elt ble åpnet 18. august. Da hadde 
plassen vært i bruk av vegfarende og 
turister i hele sommer, som nok ikke 
visste a t de kastet søpla si i «Hege.» 

Oppm untring 
Arkitektfi rmaet Arne Film Solli AS 
står bak døpingen av avfallskurvene 
de selv har tegnet. 

- Vi drøyde litt med tegningene 
og fikk derfor press på oss til å gjøre 
de ferdige. Da fikk vi et innfall om å 
oppkalle de etter Hege, for å mw1tre 
heime opp litt , sier sivilarkitekt 
Ame Finn Soll i. Og det klarte de. For 
Hege Rasmussen har ikke noe i mot 
å være navnemor, selv om det bare 
er en avfallskurv. 

- Jeg synes det er moro, sier hun. 

På begge sider 
Foruten avfallskurvene har den nye 
rasteplassen det meste en veg
farende kan ønske seg. Toale tt
bygget, kledd med villmarkspanel, 
har va1111klosett, flislagte golv og 
vegger, varmekab.ler og ventilasjons
system. Det er tilrettelagt for handi
kappede og gjort så enkelt som mulig 
slik at hærverk begrenses og ved
likeholdet blir enkelt. 

Rasteplassen ligger i vakre omgi
velser på begge sider av E 16. På øst
siden av vegen strekker den seg over 
250 meter, mens den på vestsiden er 
hele 470 meter lang. I alt er det 15 
sittegrupper utført i stein og tre. På 
hver side firn1es også i.Jm gjerdete 
lekeplasser og u tlagte vannposter. 

Uhøytidlig åpning 
Mandag 18. august ble anlegget offi
sielt åpnet av vegsjef Trygve 
Rognan. Det var riktignok ikke søp
pelkassene som var bakgrunnen for 
åpningen, men en synliggjøring av 
tilbudet overfor brukere og deres 
organisasjoner. Blant de inviterte ti l 
den enkle markeri.J1gen var ordføre
ren i Ringerike, representanter fra 
NAF, Norges Lastebileier-Forbund, 
entrepenører og andre som har hatt 
en finger med i prosjektet. Etter noen 
korte ta ler fikk de mnlag 30 inviterte 
en omvisning på anlegget før sitte
gruppene b le testet u t med kaffe og 
wienerbrød. + 
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T EKS T OG F OTO: 

C H R I STI A N S T R A ND 

Hege Rasmussen 
har vært byggeleder 
for den nye raste· 
plassen langs 
E 16 i Bjonevika. 
Avfa llskurven e på 
plassen er oppkalt 
etter h enne. 
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Returadresse: 
Statens vegvesen 
Buskerud vegkontor 
Pb. 2265 Strømsø 

Bergensbanen mellom Bergen og Kris tiania ble åpnet de n 27. november i 1909. Det sk ulle imid le rtid gå mange 
å r for det var fe rd ig anlagt bilveg på den samme strekningen. 11929 var store dele r av vegen over 
Hardangervidda ferd ig, men på grunn av krangel om linjevalg og mangel på penger, s kulle det ta enda fl ere å r 
for parselle n mellom Haugastol og Geilo s to k lar. Bilene må tte derfor fraktes med tog på denne s trekningen 
he lt fram til 1937. 

~tlan~sbiler pj_ 
augaf!Vl stasfØn klatre 

til å"blfljørt idb i 
fernblnevogper. 


